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Päätösehdotus apulaiskaupunginjohtaja HEP KOP Pekka Vähäkangas 
 

 Kasvun ja oppimisen lautakunta merkitsee lukiokoulutuksen kampusselvitystyön 
ja sen tulokset tiedoksi. 
 

Päätös Kasvun ja oppimisen lautakunta hyväksyi päätösehdotuksen. 
 
Eetu Ristaniemi saapui kokoukseen klo 18.10 tämän pykälän käsittelyn aikana. 
 
Taina Vainio saapui kokoukseen klo 18.35 tämän pykälän käsittelyn aikana. 
 
Eetu Ristaniemi ja Jukka Sormunen poistuivat kokouksesta klo 18.52 tämän 
pykälään käsittelyn jälkeen. 

 
 
Selostus Kuopion Koulutuspoliittisessa ohjelmassa (kaupunginvaltuusto 20.11.2017, §57) 

linjattiin kahden kampuksen malli. Tähän kuului taidelukio Lumitin ja Lyseon 
muodostama kokonaisuus (kampus). Taidelukio Lumit otettiin käyttöön 
lukuvuoden 2022 alkaessa ja lukioverkon jatkokehittämistä on jatkettu 
koulutuspoliittisen ohjelman linjauksen mukaisen kahden kampuksen mallin 
suuntaan.  Kasvatus- ja koulutuspoliittisen linjauksen mukaan selvitystyö 
tehdään vuoden 2023 vuoden aikana ja päätös Kuopion lukioverkosta tehdään 
vuoden 2024 aikana.  
 
Tässä selvitystyössä paneudutaan ohjelmassa linjatun ”Opistotien kampuksen” 
uudelleensijoittamiseen Savilahden kampusalueelle. Spacent Oy on toteuttanut 
vuosien 2022–2023 aikana selvitystyön, jossa on selvitetty Koulu palveluna – 
konseptin hyödyntämisen edellytyksiä Kuopion kaupungin lukioiden osalta 
(Kallaveden lukio ja Klassinen lukio) Savilahden alueella. 

Selvityksessä verrattiin erilaisia vaihtoehtoja sekä Koulu Palveluna mallin osalta 
että verrattuna nykyisten lukiorakennusten peruskorjaukseen. 

Selvitystyötä varten hankittiin tietoa eri verkostoista. Asiaa on käsitelty 
lukiokoulutuksen johtotiimissä ja Kallaveden sekä Kuopion klassillisen lukioiden 
opettajain kokouksissa. Savilahden kampuksella järjestettiin workshop yhdessä 
Savilahden toimijoiden, lukioiden johdon, opettajien ja opiskelijoiden kanssa. 
Kuopion tilakeskuksen asiantuntijat, päättäjät, koulutoimen johto, lukioiden 
henkilökunta ja opiskelijat tekivät perehtymismatkaa Haukilahden lukion Aalto 
yliopiston kampukselle. Erillinen Klassillisen lukion johtotiimin vierailu 
toteutettiin myös Otaniemen lukiolle Aalto yliopiston kampukselle.  

Selvitystyötä varten on myös Savilahden keskeisten koulutustoimijoiden 
lausunnot pyydetty, jotka ovat erillisessä selvitystyössä mukana (liite2) 



Lukiokoulutuksen selvitystyön etenemistä on esitelty Kasvun ja oppimisen 
palvelualueen lautakunnassa 26.04.2022 (§30) ja 06.09.2022 (§71) sekä 
valmistelua on päätetty jatkaa. 

Selvitystyön simulaatioiden tuloksena kaupunki voisi vähentää omien tilojen 
määrää 45 % nykyisestä ja vähentää sitoutuvan rahan määrää 55 % verrattuna 
peruskorjausskenaarioon. Laskelmassa ei myöskään ole huomioitu mahdollisia 
nykyisten lukiotonttien jatkokäytön tuottoja. 

Selvitystyön lopputuloksena voidaan todeta, että Kuopion kaupungilla on 
erinomainen mahdollisuus siirtää lukioiden toimintaa Koulu palveluna -mallin 
alle. Siirtymä verkostomalliin voitaisiin toteuttaa esimerkiksi yksi lukio 
kerrallaan, jolloin pilottihankkeen avulla tunnistettaisiin mallin sekä hyödyt että 
haasteet, ja tällöin Klassikan peruskorjauksen tullessa ajankohtaiseksi 
mahdollinen siirtymä onnistuisi edellistä helpommin.  
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